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روز قلم مبارک؛

تن  ها رفتند  و تنها شدیم؛ اما »قلم« ماند...

باز هم چهاردهم تیرماه فرا رسید. »روز قلم« دیگری آمد و 
حال و هوای بر و بچه های مطبوعات و آن هایی که دستی 
بر قلم دارند، دگرگون شده و با سربلندی و اعتماد به نفس 
بیشتری از شغل خویش در میان اقوام و فامیل و دوست و 
آشنا یاد می کنند و سینه خود را ستبر کرده و خود را قلم به 
دست یا قلم زن مطبوعات معرفی می کنند. قرن هاست که 
از قلم به نیکی یاد می شود و جامعه برای اهالی قلم حرمت 
و احترام قائل است ولی جای بسی تاسف است که خود ما 
در بعضی اوقات شان و منزلت »قلم« را از یاد برده و با مدیحه 
سرایی و چاپلوسی، موقعیت خود را به عنوان یک نویسنده 
و روزنامه نگار که می تواند با رعایت عدل و انصاف و بیان 
واقعیات جامعه را در مسیر صحیح و تکامل قرار دهد، نادیده 

گرفته و از قلم به عنوان ابزاری برای خوش خدمتی به اربابان 
و صاحبان زر و زور استفاده می کنیم. با ذکر چنین مقدمه  نه 
چندان شیرینی، روز قلم را به تمام خانواده بزرگ مطبوعات، 
نویسندگان و دانشمندانی که با قلم شیوا و برنای خود، جامعه 
ای را از ورطه نیستی، رهایی بخشیده و به سرمنزل مقصود 
هدایت و راهبری کرده اند، تبریک می گوییم. به آن هایی که 
در راه نجات جامعه از هستی و جهان خود گذشته اما حاضر به 
معامله بر سر »قلم« خویش نشده اند. درود می فرستیم و آن 
ها را ستایش می کنیم. تاریخ چندین ساله مطبوعات در ایران 
قلم زنان خوش نامی را در خود پرورانده و بسیاری از آن ها نیز 
در راه آرمان های والای خود که همان »آگاهی« و تبلور فکری 
جامعه است، جان خود را فدا کرده اند اما هیچگاه به اغراق 
کشیده نشده اند اگر هم تعداد قلیلی قلم به مزد در این میان 
به منزه ظهور رسیده و به نان و آبی رسیده اند، آنقدر کم تعداد 

بوده اند که نمی توان آن ها را در جامعه آماری مان قرار داد.
ورزش ایران نیز از این قلم زنان و نویسندگان خوش فکر و 
صاحب سبک بسیار دیده و در خود پرورانده است. روزنامه 
نگارانی که با حداقل ها ساخته و در سرما و گرما دست از 
اطلاع رسانی و آگاه سازی جامعه برنداشته که جان خود را 
هم نثار ورزش و ورزشدوستان کرده اند. اگر زنده یاد »ناصر 

و  ورزش  و  رسانه  صدیق  پیشکسوت  و  استاد  احمدپور« 
پرسابقه مان در جامعه مطبوعات ورزشی به دلیل عارضه قلبی 
درگذشت به واسطه استرس ناشی از هیجان موجود در ورزش 
و ناملایمتی های سرزده از اندک ورزشکاران و مدیران نابخرد 
بود،که هشتم مرداد نیز سالمرگ وی میباشد اگر »عباس 
عبدالملکی« در سنین میانسالی قلم خود را بر زمین گذاشت و 
به دیار باقی شتافتند به واسطه رنج ها و دردهای تمام نشدنی 
جامعه ورزشی کشورمان بود که آن ها در برابر آن تاب تحمل 
نیاوردند. اگر »تورج لارودی« یاران خود را در مطبوعات ورزشی 
تنها گذاشت و به آسمان ها پر کشید به دلیل ناملایمتی های 
ناشی از سال ها قلم زنی در عرصه مطبوعات ورزشی بود و اگر 
دیگر همکاران پر تعداد مطبوعاتی مان خانواده خود را تنها 
گذاشتند، به دلیل فشار و سنگینی حمل همین »قلم« برنا و 
مقدس بود که واقعیت های پنهان و آن روی سکه ورزش و 

ورزشکاران را برای مردم آشکار می ساخت.
چهاردهم تیرماه »روز قلم« بهانه ای شد تا درود و سپاس 
مجددی برای استادان و اهالی مطبوعات ورزشی داشته باشیم 
که سال های جوانی خود را به پای قلم ورزشی شان گذاشته 
تا پل ارتباطی مردم با ورزشکاران باشند. اساتید به نام که 
حضورشان در مطبوعات را باید به دیده منت گرفت و از هم 

نشینی با آن ها بر خود بالید و این روز را به آن ها تبریک 
ورزشی  مطبوعات  دیر  پیر  لارودی«  »اردشیر  استاد  بگوییم. 
سرآمد همه قلم بدستان ورزشی در مطبوعات است که شاگردان 
بسیاری را تربیت و بر جامعه مطبوعاتی کشورمان معرفی کرد.

همچون  ورزشی  مطبوعات  عرصه  بزرگواران  دیگر 
استاد»اصغر قلندری«، »علیرضا ریحانی«، دکتر »مهرداد فرشیدی«، 
»اکبر عزیزی«، »جمشید حمیدی«، »محمدرضا کاظمی«، »مهدی 
هژبری«، »مهدی همدانی«،  »مهدی زارع«، »توحید وانشانی«، 
آبادی«،  فیض  »سیدرضا  شکری«،  »مهدی  نظر«،  »محمود 
دلشاد«،  »غلامحسین  نظری«،  »مرتضی  موسوی«،  »فریدون 
»امیرحسین فرخ مهر«، »هدایت الله بهبهانی«، »مجتبی علوی«، 
»امیرمهدی علوی«، »علی خلف«، »احمد میرزائیان«، »علی 
شاکری« و بسیاری دیگر که اکنون ذهنمان یاری نمی دهد تا 
نامی از آن ها ببریم که همگی از قلم بدستان و بزرگان مطبوعات 
ورزشی ایران محسوب می شوند که در اعتلای ورزش در نیم 
قرن اخیر سهمی غیرقابل انکار دارند که امیدوارم سال های سال 
به سلامت و شادی افتخار همراهی شان را در ورزش ایران داشته 
باشیم. قدر قلم و قلم به دستان را بدانیم... خصوصا در جهان 
کرونایی که بیش از پیش لزوم کنار یکدیگر و هم نفسی را به ما 

یادآوری می کند...

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول
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کاهش بارندگی ها و در پی آن خشکسالی، در تابستان امسال 
شرایط بسیار سختی برای تالاب هورالعظیم به وجود آورده و 
باعث مرگ ماهیان و سایر آبزیان و گاومیش ها شده است. 
خشکی هورالعظیم مشکلاتی نیز برای ساکنان حاشیه تالاب 

در تامین آب شرب دام ها به وجود آورده است.
بر اساس آنچه سازمان حفاظت محیط زیست اعلام کرده، 
برای بهبود وضعیت هورالعظیم از چند روز پیش ۱۰۰ میلیمتر 
در ثانیه آب از سد کرخه به سمت پایین دست رهاسازی شده 
است. صبح روز گذشته نیز استاندار خوزستان در بازدید هوایی 
از تالاب هورالعظیم با اشاره به رهاسازی آب از سد کرخه گفت 

که ۵۰ درصد از هورالعظیم آبگیری شده است.
در مقابل اما نماینده دشت آزادگان در مجلس شورای اسلامی 

با انتقاد از بازدید هوایی انجام شده از تالاب هورالعظیم گفت: 
بحرانی که امروز در تالاب هورالعظیم و روستاهای اطراف آن 
به وجود آمده است را باید از نزدیک مشاهده کرد و بازدید 
زیرا نمی توان به عمق  ندارد،  اثر چندانی  از تالاب  هوایی 

فاجعه ای که در تالاب در حال اتفاق است، پی برد.
قاسم ساعدی اظهار کرد: بازدید هوایی مسئولان از تالاب 
هورالعظیم مطلوب نیست و بی فایده است زیرا وقتی از بالا به 
تالاب نگاه می کنیم ممکن است آب ببینیم اما عمق آب را 

نمی توانیم تشخیص دهیم.
وی افزود: مساله اصلی در هورالعظیم، عمق آب است. با توجه 
به شرایط دمایی در خوزستان و گرمای هوا، عمق آب در تالاب 

باید موثر باشد و هر عمقی در تالاب پذیرفتنی نیست.

معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان امام)ره( با بیان 
اینکه تا پاییز ۳۰ تا ۴۰ میلیون دُز واکسن کووبرکت در 
ماه تحویل وزارت بهداشت خواهد شد، از ایمنی بیش از 

۹۰ درصدی این واکسن خبر داد.
ستاد  هماهنگی  معاون  هاشمی،  سید  مصطفی  سید 
اجرایی فرمان امام)ره( در پاسخ به این پرسش که »آخرین 
وضعیت تولید واکسن کرونای برکت چگونه است؟«، بیان 
داشت: ما اکنون تولید واکسن را در فاز اول آغاز کردیم 

و تا امروز ۲۵۰ هزار دُز تحویل وزارت بهداشت داده ایم.
وی ادامه داد: تا پانزده تیرماه این تعداد را به یک و نیم 
میلیون دُز می رسانیم و تا پایان تیر ماه به سه تا چهار 
میلیون دُز خواهیم رساند و بعد از تیرماه وارد فاز دوم 

تولید خواهیم شد. معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان 
امام)ره( افزود: در آن زمان بالغ بر ۵ میلیون دُز واکسن 
خواهیم داشت و ما تا پاییز خواهیم توانست ۳۰ تا ۴۰ 
میلیون دُز واکسن در ماه تحویل وزارت  بهداشت دهیم.

سید هاشمی در پاسخ به این پرسش که »آیا برنامه ای 
برای صادرات واکسن برکت دارید؟«، ابراز داشت:تا زمانی 
که تزریق واکسن کرونا در داخل کشور انجام نگرفته است 
و مطمئن نشدیم همه مردم کشورمان تزریق واکسن 

داشته اند صادرات نخواهیم داشت.
وی درباره »میزان ایمنی واکسن برکت«، خاطرنشان کرد: 
ایمنی واکسن برکت بر اساس اطلاعات وزارت بهداشت 

بالای ۹۰ درصد است.

رئیس مرکز ملی خشکسالی و مدیریت بحران سازمان 
هواشناسی گفت: اطلاعات روزانه در سایت مرکز ملی 
خشکسالی وجود دارد، بیشترین کسر بارش در استان هایی 
مثل لرستان، چهارمحال بختیاری، شمال خوزستان، غرب 
و جنوب غرب کردستان داریم. سیستان بلوچستان هم از 

نظر درصدی، بیشترین کاهش بارندگی را دارد.
احد وظیفه توضیح داد: اطلاعات روزانه در سایت مرکز 
در  بارش  کسر  بیشترین  دارد،  وجود  خشکسالی  ملی 

شمال  بختیاری،  چهارمحال  لرستان،  مثل  استان هایی 
خوزستان، غرب و جنوب غرب کردستان داریم. سیستان 
بلوچستان هم از نظر درصدی، بیشترین کاهش بارندگی 

را دارد. 
او افزود: الان حدود ۵۵درصد بارندگی را که در سال آبی 
باید دریافت شود، گرفته ایم، عملا هم چون در تابستان 
بارندگی نداریم و ۵درصد آب کشور از باران ها می آید، این 
یعنی از ۹۵درصد بارانی که تاکنون باید در ایران می بارید 

چیزی حدود ۵۵درصد تامین شده است.
است  استثنائی  امسال  گفت:  مرکز خشکسالی  رئیس 
چراکه در برخی استان ها به خصوص در جنوب و جنوب 
شرق بارندگی ها به شدت کمتر از نرمال هستند. مثلا 
در هرمزگان که تا الان باید به شکل نرمال ۱۴۱ میلی متر 
باران باید می باریده تنها ۲۰میلی متر باران باریده است، یا 
در سیستان وبلوچستان بارش ها نسبت به نرمال ۸۲درصد 

کاهش پیدا کرده، این اعداد وحشتناک است.

رئیس سازمان ثبت احوال از آغاز بهره برداری از کارت ملی 
هوشمند برای خدماتی از جمله خدمات بانکی براساس 

مصوبه شورای فناوری اطلاعات خبر داد.
 حمید درخشان نیا در حاشیه مراسم امضای تفاهمنامه 
جمع  در  کشور  احوال  ثبت  سازمان  و  امداد  کمیته 
خبرنگاران با اشاره به آخرین آمار ثبت نام کارت ملی 
هوشمند و صدور آن توسط سازمان ثبت احوال گفت: 
بیش از ۶۰ میلیون نفر فرایند ثبت نام کارت ملی هوشمند 
ثبت نام کردند که ۵۱ میلیون کارت هوشمند صادر و 
توزیع شده و براساس آمار واجدین شرایط بالای ۱۵ سال 
برای دریافت کارت ملی هوشمند ۶۴ میلیون نفر است 

که براساس آمار ۹۰ درصد افراد کارت ملی هوشمند خود 
را دریافت کرده اند. رئیس سازمان ثبت احوال همچنین از 
بهره برداری کارت ملی هوشمند خبر داد و گفت: به زودی 
سامانه هدا )هویت دسترسی ایرانیان( با حفظ محرمانگی 
خدمت رسانی در اختیار بخش خصوصی و دولتی قرار 
خواهد گرفت و اطلاعات به صورت محرمانه خواهد بود.

درخشان نیا ادامه داد: همچنین براساس مصوبه شورای 
فناوری اطلاعات از کارت ملی هوشمند برای تلفن همراه 
و همچنین خدمات بانکی استفاده خواهد شد که این 
کار از طریق دستگاه های کارتخوان و همچنین از طریق 
تماس با موبایل و به روش اپلیکیشنی که دولت اعلام 

می کند انجام خواهد شد.
برای  امداد  کمیته  با  تفاهمنامه  درباره  همچنین  وی 
دسترسی این نهاد به اطلاعات هویتی افراد گفت: پایگاه 
اطلاعات جمعیت کشور در سازمان ثبت احوال مستقر 

است و اطلاعات هویتی هموطنان ثبت می شود.

اما و اگرهای یک بازدید؛

هورالعظیم از بالا آب دارد و در عمق، هیچ!

»معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان امام)ره(« خبر داد:

۴۰ میلیون دُز واکسن »کوو ایران برکت« با ایمنی 90 درصد تا پاییز تحویل داده می شود

»رئیس مرکز ملی خشکسالی و مدیریت بحران سازمان هواشناسی« بیان کرد:

ایران از ۹۵درصد بارندگی سالیانه تنها ۵۵ درصد باران دریافت کرد

»رئیس سازمان ثبت احوال« مطرح کرد:

استفاده از خدمات بانکی با کارت ملی هوشمند

حرف اول

بهداشت و سلامت

محیط زیست

رفاه و تعاون

اندراحوالات کنکور کرونایی؛

»رویکرد آموزشی«، نقطه مغفول 
طراحان سوالات کنکور

سرانجام پرونده کنکور امسال 

از  جدا  اما  شد،  بسته  هم 

تمام چالش های همیشگی 
کنکور  شک،  بدون  کنکور، 
می توان  را  امسال  سراسری 
یکی از پُرایرادترین کنکورهای 

چندسال اخیر نامید.
در ابتدا باید به این حقیقت 
اشاره کرد که نظام آموزشی کشور، مدت ها است که به ویروس 
ناکارآمدی مبتلا شده و همین منفعل بودنِ سیستم آموزشی، 
این حجم از معضلات را برای دانش آموزان و دانشجویان بوجود 

آورده است.
اما در ابتدا، باید به عملکرد سازمان سنجش اشاره کرد که با 
پی درپی  و هشدارهای  داوطلبان  مکرر  درخواست های  وجود 
وزارت بهداشت و ستاد ملی مبارزه با کرونا، حتی در این اوضاع 
اسفناکِ کرونایی، رای به برگزاری این آزمون سرنوشت ساز داد، تا 
باتوجه به جامعه آماری بالای این آزمون، شروع پیکِ پنجم و 
شیوع این ویروسِ منحوس را میان فرزندانِ مردم، به جان خریده 
باشد. اما نکته بسیار مهم در کنکور سراسری امسال، طراحی 
سوالات نامتعارف در برخی از رشته ها چون ریاضی و انسانی 
بود که از طرفی با اعتراض گسترده داوطلبان آزمون همراه شد 
و همچنین بررسی مفصلِ کارشناسان این امر بر سطح سوالات 
کنکور و اظهارنظر های واحد این اساتید، بر فرضیه نامتعارف بودن 
کنکور ۱۴۰۰ صحه گذاشت. اما برخی از ایرادات اساسی کنکور 
سراسری ۱۴۰۰ که می توان به آن  ها اشاره کرد، از طرح سوال از 
مباحث خارج از کتاب درسی و طراحی سوال خارج از محدوده 
مشخص شده در کتب درسی گرفته تا عدم رعایت قواعد سنجش 
و ارزشیابی، استفاده از شیوه های کهنه و منسوخ شده )که در 
تضاد آشکار با رویکردهای نوین آموزش ریاضی هستند( و تکیه 
بر سوالاتی که فاقد ارزش آموزشی و محتوایی بود به طور خلاصه 
طراحی سوالات کنکورِ ۱۴۰۰ به نحوی بود که اهدافِ کتب درسی 
در آن گم شد. اما مهم ترین موضوع؛ شاید لفظِ مافیای کنکور در 
جامعه، کمی منسوخ شده باشد، اما با نگاهی اجمالی نسبت 
به سیاست های اجرایی برگزاری کنکور در سالیان اخیر توسط 
متولیان امر، بتوان به یک حقیقتِ محض در این خصوص رسید.
در ابتدا می توان به تلاشِ بی وقفه آنان برای عدم حذف کنکور 
که مدت هاست مسئولان کشور تصمیم  درحالی  کرد،  اشاره 
به حذف کنکور دارند، اما همین مافیای کنکور هستند که با 
ممانعت از حذف آن، برای رسیدن به اهدافِ خاص خودشان، 
از اجرایی شدن طرحِ حذف کنکور سراسری جلوگیری می کنند. 
علت این مقاومت تمام عیار هم مشخص است، گردش های 
مالی برگزاری یکسال کنکور یک رقم فوقِ نجومی است، حالا از 
فعالیت موسساتِ متعدد حوزه کنکور )کلاس های کنکور( گرفته 
تا هزینه انتشارات و چاپ کتب با تیراژ های بسیار بالا )کمک 
درسی( یک سودآوری کلان برای آن ها خواهد داشت تا یک منافع 
اقتصادی پشتِ پرده تمام این مسائل باشد، بی شک اصلی ترین 
علل ممانعت مافیای کنکور از تصویبِ طرحِ حذف آن، همین 
درآمد هنگفت این افراد است که از آزمون کنکور، یک صنعتِ 
عظیم پولساز ساخته است. اما در وهله بعدی، باید به مقوله 
آموزش مجازی هم اشاره کرد، هرچقدر هم که مسئولان بخواهند 
سیستم آموزش مجازی کشور را پیشرفته بخوانند، با یک نگاه 
اجمالی می  توان دریافت که سیستم آموزش مجازی هم مانند 
نظام آموزشی ما فشل است، حالا با چه شرایطی کنکور سراسری 
امسال با این سطح از نامتعارفی برگزار شده، الله اعلم، اما بهتر بود 
به این موضوع توجه می شد که داوطلبان کنکور، بخشِ عظیمی 
از آموزش شان را در همین سیستم نابسامان مجازی گذارندند، اما 
آزمونی که از آن ها به عمل آمد، هیچ سنخیتی با سطح آموزشِ 
داوطلبان نداشت، یقینا کنکور سراسری ۱۴۰۰، آزمون شکستِ 

سازمان سنجش و داوطلبان کنکور بود.
در نهایت بازهم باید اظهار تاسف کنیم که مهم ترین رویداد 
آموزشی کشور، در غیراصولی ترین حالت ممکن برگزار می شود و 

این موضوع عواقبی، غیرقابل جبران خواهد داشت.

سرمقاله

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید محسن خلیلی  را گرامی می دارد

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه
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جامعه

رئیس کل بیمه مرکزی از پرداخت دیه خبرنگاران و سرباز 
غلامرضا  داد،  خبر  ممکن  زمان  کوتاه ترین  در  معلمان 
سلیمانی در مجمع صندوق تامین خسارت های بدنی ضمن 
ابراز تاسف از درگذشت دو تن از خبرنگاران و تعدادی از 
سربازمعلم های کشور در تصادفات اخیر محورهای نقده و 
یزد از آمادگی پرداخت خسارت فوری به جانباختگان خبر داد 
وگفت: در کوتاه ترین زمان ممکن دیه این عزیزان پرداخت 
خسارت های  تامین  صندوق  مجمع  ادامه  در  می شود. 
بدنی رییس کل بیمه مرکزی گفت: گزارش های واصله از 
صندوق تأمین خسارت های بدنی بیانگر اقدامات خوب و 
انسان دوستانه این صندوق بوده که حاصل زحمات علی 
جباری)مدیرعامل پیشین( و مجید بهزادپور مدیر عامل 

فعلی این سازمان است.
نامه سرمایه گذاری،  آیین  اصلاح  با  امیدوارم  افزود:  وی 

صندوق تامین خسارت های بدنی با بهره گیری از نیروهای 
کارآمد و توانمندی که دارد بتواند در حوزه سرمایه گذاری 
بیش از پیش موفق باشد و برای تأمین هزینه های خود 
نیازمند منابع دولتی نباشد، کما اینکه طرح های خوبی نیز 
در حوزه سرمایه گذاری ارائه شده است که پس از اصلاح 

آیین نامه سرمایه گذاری اجرایی می شود.
رییس شورای عالی بیمه اظهار داشت: یکی دیگر از اقدامات 
خوب صنعت بیمه با همراهی این صندوق و در راستای 
حمایت از بیمه گذاران عدم افزایش حق بیمه شخص ثالث 

به میزان دیه بوده که این مهم سال گذشته تصویب شد.
همچنین رئیس کل بیمه مرکزی در این مجمع خواهان 
)محل  ثالث  شخص  بیمه  قانون   ۲۹ ماده  مشکل  حل 
اختلاف صندوق و شرکت های بیمه( به منظور تسریع زمان 

پاسخگویی به زیان دیدگان شد.

با  مشترک  خبری  نشست  در  زاده  متولی  محمدحسن 
محوریت تامین آب و برق کشور در تابستان سال ۱۴۰۰، 

با اشاره به اینکه امسال بارها اعلام شد سال ۱۴۰۰ از چند 
جهت سالی استثنایی است، اظهار داشت: گرمای بی سابقه 
در ایران و اغلب کشورهای جهان عامل اصلی رشد مصرف 

برق بود.
وی افزود: به ازای هر یک درجه افزایش دما حدود ۱۵۰۰ 
مگاوات به مصرف برق کشور اضافه می شود. در ایران بویژه 
که ۴۰ درصد مصرف برق صرف وسایل سرمایشی می شود؛ 

این از اهمیت بسیار زیادی برخوردار است.
متولی زاده گفت: در اغلب کشورهای دنیا گرما مسئله ای 
جدی است، حتی در برخی کشورهای پیشرفته جهان هم 

منجر به آسیب و تلفات انسانی شده است.
مدیرعامل توانیر اضافه کرد: مسئله بعدی ما برای روزهای 
آتی است که گرمای شدیدتری در تمام نقاط کشور اتفاق 
خواهد افتاد؛ بنابراین، حساسیت این هفته و هفته آتی 

بیشتر است و باید توجه دقیق تری صورت گیرد.
وی ادامه داد: مسئله دیگر بحث خشکسالی است که در 
۵۰ سال گذشته بی سابقه بوده و عملا هم منجر به افزایش 

مصرف در بخش کشاورزی و هم منجر به کاهش ذخیره 
آب نیروگاه های برق آبی و کاهش تولید این نیروگاه ها 
شده است، ما از یک طرف با افزایش مصرف و از طرف دیگر 

با کاهش تولید نیروگاه ها مواجه هستیم.
متولی زاده همچنین با اشاره به مسئله رمزارزها گفت: این 
مسئله بویژه در ماه های اخیر به عنوان یک عامل رشد 
مصرف شناخته شده است؛ متاسفانه در انتهای سال گذشته 
و اوایل سال جاری، حجم قابل ملاحظه ای از دستگاه های 
استخراج ارزهای دیجیتال وارد مدار شد و این به عنوان یک 
مصرف کننده ای که در برنامه ها لحاظ نشده بود موجب 

افزایش مصرف برق شد.
متولی زاده افزود: وسایل سرمایشی هم زودتر و با حجم 
بیشتر وارد مدار شدند که ۴۰ درصد مصارف ما مربوط به 

این وسایل است.
وی در عین حال با اشاره به افزایش حجم مراکز استخراج 
رمز ارز گفت: طبق آمار، دو هزار مگاوات مصرف برق به این 

موضوع اختصاص دارد.

براساس اعلام بانک مرکزی از ابتدای سال جاری تاکنون 
بیش از ۵.۵ میلیارد دلار ارز به نرخ ترجیحی برای واردات 
کالاهای اساسی و دارو توسط این بانک به صورت نقدی و 

اعتباری تامین شده است.
مرکزی  بانک  دولت،  اقتصادی  ستاد  مصوبه  اساس  بر 
می بایست در ۶ ماهه اول سال جاری نسبت به تامین 
ارز کالاهای اساسی و دارو به میزان ۶ میلیارد دلار به نرخ 
ترجیحی از محل سهمیه ارزی مصوب و اعلام شده از سوی 

دولت اقدام کند.

سهمیه اعلامی مزبور، شامل ۴.۵ میلیارد دلار برای اقلام 
وارداتی تحت نظر وزارت های صنعت، معدن و تجارت و 
جهاد کشاورزی، و ۱.۵ میلیارد دلار برای دارو و تجهیزات 
پزشکی وارداتی تحت نظر وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی است.
بر این اساس، میزان ارز تامین شده به نرخ ترجیحی از 
ابتدای سال تاکنون چهار میلیارد و ۶۱۶ میلیون دلار توسط 
وزارتخانه های صنعت ، معدن و تجارت و جهاد کشاورزی 
تامین شده است که از این مبلغ ۵۸۰ میلیون دلار به جو، 

۸۸۳ میلیون دلار برای دانه های روغنی، یک میلیارد و 
۲۱۸ میلیون دلار برای ذرت، یک میلیارد و ۹۷ میلیون دلار 
برای روغن خام یا نباتی، ۴۸۳ میلیون دلار برای کنجاله 
سویا و ۲۲۵ میلیون دلار برای گندم و ۱۳۰ میلیون دلار نیز 
برای سایر اقلام پرداخت شده است.  همچنین در این دوره 
۹۲۶ میلیون دلار نیز برای وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی تامین شده است، براساس اعلام بانک مرکزی از 
ابتدای سال تا کنون ۵ میلیارد و ۵۴۲ میلیون دلار ارز برای 
کالاهای اساسی و دارو توسط این بانک تامین شده است.

سخنگوی گمرک ایران گفت: طی روزهای گذشته، خرمای 
حاوی تریاک، اسفنج تشک آغشته به تریاک، حشیش 
در سیم کشی کامیون، سلاح جنگی و ظروف نوشابه 
حاوی مواد مخدر، کفش و سبزی حاوی قرص کشف 

و ضبط شد.
سید روح اله لطیفی اظهار داشت: در روزهای اخیر، یک 
محموله پستی خرما که بنا بود از طریق پست به مقصد 

انگلستان ارسال شود، با بررسی همکاران گمرک در بخش 
امانات پستی، ۲۵۰ گرم تریاک که به صورت ماهرانه ای در 

بین خرماها جاسازی شده بود کشف و ضبط شد.
وی افزود: همکاران ما با مشکوک شدن به محموله ابر 
تشک که بنا بود به کانادا ارسال شود متوجه شدند که این 
ابرها آغشته به تریاک است و چهار کیلو و ۲۲۰ گرم ابر 
آغشته به تریاک نیز با صورتجلسه کشف در اختیار مقام 

ذیصلاح قرار گرفت.
سخنگوی گمرک ایران توضیح داد: در دو محموله پستی 
دیگر به مقاصد انگلستان و استرالیا که به ترتیب کفش 
اسپرت و سبزی خشک شده بود ۲۳۷ عدد قرص دیانابول 
)در کف کفش جاسازی شده بود( و ۲ هزار عدد قرص 
متادون ۴۰ )در بین سبزی ها جاسازی شده بود( کشف و 

ضبط شد.

»رئیس کل بیمه مرکزی« خبر داد:

دیه خبرنگاران و سرباز معلمان در کوتاه ترین زمان ممکن پرداخت می شود

»مدیرعامل شرکت توانیر« بیان کرد: 

شرایط برق در یک ماه آینده اضطراری است

»بانک مرکزی« اعلام کرد:

تامین بیش از ۵/۵ میلیارد دلار ارز برای واردات کالاهای اساسی و دارو

»سخنگوی گمرک ایران« خبر داد:

کشفیات عجیب مواد مخدر طی روزهای گذشته

اقتصاد

»اتاق اصناف ایران« در اطلاعیه ای
 اعلام کرد:

کدام گروه های شغلی در شهرهای 
قرمز امکان فعالیت دارند؟

 
اتاق اصناف ایران در اطلاعیه ای اعلام کرد: با توجه به موج 
پنجم شیوع کرونا، تنها گروه شغلی یک در شهرهای قرمز 
امکان فعالیت دارند و فعالیت گروه های شغلی ۲، ۳و ۴ با 

ممنوعیت همراه است.
فهرست مشاغل گروه یک شامل موارد زیر است:

۱- کارخانه ها و کارگاه های تولیدی، مراکز صنعتی و معدنی، 
کشاورزی، شیلات، کشتارگاه، انبار و سردخانه عمومی

۲- مراکز زیر ساختی و حیاتی، مراکز تامین و توزیع آب، برق، 
گاز، مدیریت پسماند، فاضلاب و فعالیت های تصفیه و تهویه 

هوا، پالایشگاه ها و جایگاه های سوخت
۳- حمل و نقل عمومی کالا و مسافر برون شهری شامل ریلی، 

هوایی، جاده ای و دریایی.
۴- کرایه خودرو بدون راننده، پارکینگ عمومی

۵- مراکز نظامی، انتظامی و امنیتی
سوپرمارکت ها،  زنجیره ای،  غذایی،  مواد  فروشگاه های   -۶

میوه فروشی ها و سبزی فروشی ها، میادین میوه و تره بار
۷- مراکز تولید، نگهداری، توزیع و فروش محصولات پروتئینی 

و خدمات وابسته
۸- مراکز تولید و عرضه فرآورده های لبنی و نانوایی )تولید 

فراورده های نانوایی(
۹- مراکز بهداشتی، درمانی، اورژانس و تامین آمبولانس دولتی 

و خصوصی و مشاغل مشابه
۱۰- داروخانه ها، مراکز و فروشگاه های دامپزشکی، پخش دارو، 

عطاری و داروهای سنتی و بذر
۱۱- مراکز تهیه، تولید و طبخ مواد غذایی و خوراکی آماده و صرفا 
بیرون بر )شامل تمام گروه های غذایی سرد، گرم، آشامیدنی، 

بستنی و آبمیوه، خشکبار، شیرینی و مشاغل مشابه(
و  الکترونیک  خدمات  ارتباطی،  اپراتورهای  خدمات   -۱۲

فعالیت های پستی
از تامین کنندگان  اینترنتی )اعم  ۱۳- شرکت های خدمات 
اینترنت، فروشگاه های اینترنتی و شرکت  های خدماتی مبتنی 

بر اینترنت(
۱۴- رسانه های مکتوب و بر خط و مشاغل مشابه

۱۵- مراکز نگهداری خدماتی سالمندان، معلولان، جانبازان، 
مراکز توان بخشی و مراقبتی و آسایشگاه ها

الکتریکی،  خانگی،  لوازم  خودرو،  انواع  تعمیرگاه های   -۱۶
الکترونیکی، کامپیوتر، تاسیساتی، کلیه خدمات فنی و کارواش

الکتریکی،  یدکی،  لوازم  قطعات،  انواع  فروشگاه های   -۱۷
الکترونیکی، صیادی، کشاورزی و تاسیساتی و سایر ملزومات 

مورد نیاز تولید
گچ،  قبیل  از  ساختمانی  مصالح  انواع  فروشگاه های   -۱۸
سیمان، سرامیک، لوله و اتصالات(، محصولات فولادی )آهن 
و آلومینیوم( و پاساژهای تخصصی نظیر لاستیک، قطعات 
یدکی، آهن آلات، کامپیوتر )به استثناء پوشاک، کیف، کفش 

و موبایل( و آهن آلات
و  )مانند جوشکاری  و ساختمانی  کارگاه های صنعتی   -۱۹

تراشکاری و مشابه آن(
۲۰- چاپخانه ها،لیتوگراف، تایپ و تکثیر و دفاتر فنی مرتبط، 

دفاتر آگهی تبلیغاتی، فروشندگان کاغد و مقوا
۲۱- خشکشویی ها

۲۲- مراکز فروش عینک های طبی
۲۳- فروش گل و گیاه تزیینی و طبیعی

۲۴- فروشگاه های لوازم ایمنی و آتش نشانی
۲۵- سینما خودر/ تئاتر خودرو

۲۶- مراکز اقامتی )شامل هتل، متل، مهمان پذیر، پانسیون و 
مشاغل مشابه(

۲۷- فروشگاه های مواد شیمیایی با کاربرد صنعتی و کشاورزی
۲۸- فعالیت تیم های ملی و لیگ های وابسته در رشته های 

مختلف
۲۹- غذا و ملزومات حیوانات خانگی، ملزومات و تجهیزات 

دامپزشکی

جامعه

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »رامین عزیزی فر«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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استان ها 
مشکل معارضان شهرک صنعتی ماهدشت به کجا رسید؟

مدیر عامل شهرک صنعتی علم و فناوری خوارزمی ماهدشت کرج بیان کرد که با ورود جدی دستگاه 
قضایی، مشکل معارضان شهرک صنعتی ماهدشت حل و فصل می شود، نیک نژادی، گفت: بیش از 
یک هزار و ٩٠٠ شغل در شهرک صنعتی ماهدشت به صورت مستقیم ایجاد شده است که با توسعه زیر 

ساخت ها تبدیل به یکی از فرصت های مناسب سرمایه گذاری در سال های آینده در البرز خواهد شد.

ابوالفضل اینانلو فرماندار شهرستان فردیس در حاشیه 
فردیس،  آب  ذخیره  مخزن  زنی  کلنگ  آیین  مراسم 
مجلس  در  البرز  استان  مردم  نمایندگان  با حضور  که 
شورای اسلامی، استاندار البرز، اینانلو فرماندار شهرستان 
فردیس، دادستان، سرپرست شهرداری و برخی دیگر از 
مسئولین شهرستان فردیس در محل پارک جهان نما 

برگزار شد، با اشاره به مشکلات کمبود آب و قطعی های 
اخیر در برخی مناطق شهرستان فردیس اذعان داشت: 
محدودیت منابع آبی واقعیتی غیرقابل انکار است، با 
توجه به کاهش بارش ها و گرم شدن زود هنگام هوا در 
سال جاری به خصوص در شهرستان فردیس که تامین 
آب در این شهرستان به واسطه استخراج آب از چاه ها 

صورت می گیرد، این کمبود بیشتر محسوس می شود 
براساس شیوه هایی که کارشناسان  باید  و شهروندان 
توصیه می کنند، در صدد مدیریت مصرف آب برآیند تا 

تبعات بحران کم آبی به حداقل ممکن برسد.
وی افزود: با پیگیری های ویژه استاندار محترم البرز ، 
نمایندگان مردم البرز در مجلس شورای اسلامی، مجموعه 
فرمانداری فردیس و خدوم آبفای استان و شهرستان و 
شورای تامین و سایر دست اندرکاران دلسوز دخیل در این 
امر به ویژه مساعدت دکتر اردکانیان وزیر نیرو، کلنگ زنی 
پروژه خط انتقال آب سطحی برای اولین بار در شهرستان 
فردیس عملیاتی شد که این موضوع تأثیر به سزایی در 
کیفیت و میزان آب شرب این شهرستان خواهد داشت.

مهندس اینانلو اعتبار تخصیص یافته به پروژه خط انتقال 
آب و احداث مخزن را ۳۹۰ میلیارد ریال با طول خطی 
۵۰۰۰ متر جهت پوشش مناطق شمالی فردیس، شهرک 
وحدت و منظریه اعلام و بیان داشت: ظرفیت انتقال آب 
در این خط۴۰۰ لیتر بر ثانیه می باشد که از مزیت های 
این طرح، جبران بخشی از کمبود آب منطقه، اتصال به 
منبع آب سطحی به عنوان منبع پایدار با قابلیت اطمینان 

بالا، ارتقا کیفیت و حجم آب شرب فردیس می باشد.

ساخت مخزن ذخیره آب فردیس در پارک جهان نما آغاز شد

نقش خانواده در رشد و تشکیل شخصیت نوجوان بر 
هیچکس پوشیده نیست، خانواده اولین و تنها واسطه 
ارتباط کودک با اجتماع است، در خانواده کودک ارزش ها 

و ضد ارزش ها و اصول و قواعد اخلاقی را می آموزد.
کودکان از لحاظ عاطفی و شناختی، وابستگی خاصی 
به خانواده دارند و برای آن ها خانواده مهمترین نقش 
را در زمینه های تامین نیازهای روانی کودک دارد، این 
نیازها عاطفی در نوجوانی رنگ شدیدتری به خود می گیرد 
که نوجوانان را در محیط وسیع تر از خانواده جستجو 
با  نوجوان  ارتباط  که  است  اساس  همین  بر  می کند 
اطراف افزایش می یابد، فرد نوجوان کمتر تمایل دارد در 
خانه بماند و به روابط بیرون از خانواده اهمیت بیشتری 
می دهد، البته نوجوان را  نه می توان کودک دانست نه 

هم ردیف ها بزرگسالان قرار داد.
خانواده ها در برخورد با این دوران که گاه به بحران هم یاد 

می شود، به چند دسته تقسیم می شوند:

خانواده طبیعی متعادل:

در این خانواده ها هر یک از اعضا ضمن داشتن استقلال 
با  مشورت  به  امور  اغلب  در  کارهایشان  در  شخصی 
در  را  مشترکی  روش  مادر  و  پدر  پردازند،  می  یکدیگر 
برخورد با نوجوان پیش می گیرند و به نیازهای نوجوان 
به  مربوط  مسائل  دارند؛  کافی  آگاهی  دوران  این  در 
که  مسائلی  مورد  در  و  می شناسند  را  نوجوانان شان 
رابطه  می پردازند،  به مشورت  آن ها می شود  به  مربوط 
میان والدین و فرزندان نظری وحشت و نه اجبار است، 
فرزندان به راحتی با والدینشان ارتباط برقرار می کنند در 
این خانواده ها ضمن تبادل نظر در امور خانوادگی، رهبری 

بر عهده پدر خانواده است.

خانواده های بی نظم:

از اعضا مسئولیت اصلی  در این خانواده ها هیج یک 
خود را ایفا نمی کند، پدر فقط قسمتی از مسئولیت را 
برعهده می گیرد؛ بیشتر به چشم برطرف کننده نیازهای 
مادی نگاه می  شود و نقش و اهمیت چندانی به او داده 
نمی شود، در عوض این مادر است که تقریباً مسئولیت 
تمام فعالیت های تمامی امور را برعهده دارد  اما در حال 
حاضر مادران در این خانواده ها روش ثابتی را در تنبیه 
و تشویق کودکان ندارند و در برابر موقعیت های یکسان، 
واکنش های مختلفی از خود نشان می دهند، در عمل 
اغلب موارد مادر نمی تواند الگوی مناسبی برای دختر 
خانواده باشد زیرا نقش مادر با انتظارات جامعه متفاوت 
است، دختران و پسران در این خانواده ها در ایفای نقش 
مادرانه و پدرانه دچار مشکل می شوند، آن ها در آینده با 
انتخاب و فردی ناکامل در زندگی آینده شان نیز دچار 

مشکل می شود.

خانواده های سخت گیر:

روی  از  فرزندان  و  والدین  بین  روابط  خانواده  این  در 
روابط  پایه  روابط  این  گاهی  حتی  و  است  استبداد 
میان والدین را می گذارد، والدین نسبت به خواسته های 
مشروع  فرزندانشان بی اعتنا می شوند و همواره مانع 
روحی،  حالت  والدین  اغلب  می شوند،  آن ها  تحقق  از 
روانی مناسبی ندارند به همین جهت مشکلات فراوانی 
برای فرزندان ایجاد می شود فرزندان هیچ راه انطباق با 
والدینشان ندارند و توانایی چندانی برای ایجاد ارتباط با 

دیگران را پیدا نمی کنند.

خانواده آسان گیر:

افراط  نوجوانان  به  آزادی  دادن  در  خانواده ها  این  در 
و  آمدها  و  رفت  به  نسبت  چندانی  کنترل  می شوند 
رفاقت ها و... ندارند و اغلب و در مادرها و این مسئله 
فرزندان شان  برای  و مناسبی  کافی  زمان  و  زیاد  کاری 
ندارند و تربیت و شکل گیری آنان را بر عهده جامعه 
های  ارزش  ضد  و  ارزش ها  به  نوجوانان  و  می گذارند 
اجتماعی توجهی ندارند و فردی ناهنجار، لاابالی، بی بند 
و بار می شوند و چطور در طول زندگی شان هیچ نظم و 
ترتیبی نداشتند با اولین برخورد و تنبیه دچار شکست 
می شوند، این نوجوانان اغلب، گام در مسیر والدینشان 
می گذارند و بی تردید همگی ما در زندگی روزمره شاهد 
این مسائل هستیم که پسر یک فرد معتاد نیز اعتیاد 

دارد.
شاید در نگاه کلی، خانواده طبیعی متعادل نسبت به 
بقیه خانواده ها معقول تر و بهتر باشد اما واقعیت این 
است نوجوانی دوره عجیب وغریبی است، دوره گذری 
که شاید والدین مواظب کودکانشان نباشند و واقعیت 
با دنبال  باید  این است که خود نوجوان در این برهه 
کردن روزنه ای، برای خود دریچه ای به سوی موفقیت پیدا 
کند، روزنه ای که هر نوجوان که استعداد خاصی در یک 
زمینه و یا دانشی فراتر از انتظار دارد، باید در جستجوی 

آن باشد.

نقشِ موثر خانواده ها در رشد شخصیت؛

تاثیر خانواده روی شکل گیری شخصیت از سنین نوجوانی!

دیدگاه

البرز

»رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری 
مریوان« خبر داد:

42۳ هکتار از جنگل های مریوان 
در آتش سوخت

رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری مریوان گفت: طی 
پنج فقره آتش سوزی در جنگلهای بلوط این شهرستان ۴۲۳ 
هکتار دچار آتش سوزی شد که با کمک بالگرد مرکز کنترل 
و پشتیبانی اطفای حریق هوایی وزارت دفاع و پشتیبانی 

نیروهای مسلح اطفای حریق بصورت کامل انجام گرفت.
 آزاد نامداری اظهار داشت: آتش سوزی در بخشی از جنگل های 
مناطق مرزی »دره وران« و در نزدیکی روستایی »دوله بید« از 
هفته گذشته آغاز شده بود که با گسترش آتش سوزی به دلیل 
آلوده بودن منطقه به مین های دوران جنگ تحمیلی امکان 
اعزام نیروی انسانی وجود نداشت و به همین دلیل بالگرد 
مرکز کنترل و پشتیبانی اطفای حریق هوایی وزارت دفاع و 

پشتیبانی نیروهای مسلح به این منطقه اعزام شد.
وی اضافه کرد: این بالگرد با استفاده از دولچه مخصوص آب 
را از دریاچه زیبار پُر و آتش را خاموش کرد که امروز نیز این 
بالگرد همچنان در منطقه مسقر بوده و در حال آبپاشی منطقه 
به منظور جلوگیری از احتمال شعله ور شدن تنه درختان بلوط 

است.
رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری مریوان گفت: علاوه بر 
نیروهای مردمی شامل تشکل ها و انجمن های زیست محیطی 
و منابع طبیعی مریوان، ۱۴ تیم عملیاتی از شهرستان های 

سنندج، کامیاران، سروآباد و مریوان به منطقه اعزام شدند.
نامداری افزود: بیشتر آتش سوزی ها در جنگل های بلوط رخ  
داد و گونه هایی  از بنه و زالزالک هم در این آتش سوزی 

آسیب دیده است
وی با بیان اینکه آسیب به درختان بصورت سطحی، تاجی 
افزود: گروههای اطفای آتش شامل  و تنه ای بوده است، 
۱۳ نفر از کارکنان اداره منابع طبیعی و آبخیزداری سروآباد، 
چهار پیمانکار بخش خصوصی، پنج نفر از کارکنان اداره منابع 
اداره منابع  از  نفر  کامیاران و هشت  آبخیزداری  و  طبیعی 

طبیعی و آبخیزداری سنندج بودند.

»معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت« خبر داد:

240 واحد صنعتی کشور به چرخه 
تولید بازگشتند

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: یکی از مهمترین 
برنامه های این وزارتخانه فعال نمودن واحدهای نیمه فعال 
تاکنون  ابتدای سالجاری  از  راستا  این  در  راکد است که  و 
۲۴۰ واحد راکد در شهرک های صنعتی کشور به چرخه تولید 

بازگشته اند.
علی رسولیان در حاشیه بازدید از واحدهای صنعتی سبزوار 
افزود: احیای هزار و ۶۰۰ واحد صنعتی راکد و نیمه فعال در 
شهرکها و نواحی صنعتی برای سال جاری هدفگذاری شده 

است.
وی ادامه داد: با احیای هر واحد صنعتی ۲۶ فرصت شغلی 
طریق  از  امسال  شود  می  پیش بینی  که  شود  می  فراهم 
بازگشت واحدهای صنعتی به چرخه تولید، افزون بر ۱۰۰ هزار 

اشتغال در کشور ایجاد شود.
مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران 
گفت: سال گذشته نیز هزار و ۵۵۷ واحد راکد و نیمه فعال 
با تامین مالی ۳۵ هزار میلیارد ریال در شهرک های صنعتی 
به چرخه تولید بازگشتند و زمینه اشتغال ۲۷ هزار نفر از این 

طریق فراهم شد.
وی افزود: هم اینک هزار و ۱۱ شهرک، ناحیه و منطقه ویژه 
اقتصادی در کشور وجود دارد و ۸۲۸ شهرک عملیاتی در حال 
واگذاری است و ۴۷ هزار واحد صنعتی نیز در این شهرک ها 

فعالیت دارند.

کردستان

خراسان رضوی

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار



روزنامه

5
دوشنبه 14 تیر 1400-  شماره  785

هنری
کشف تابوت تاریخی رومی در انگلستان

یک تابوت تاریخی شامل بقایای دو انسان در انگلستان کشف شد، حین بازسازی »باغ های سیدنی« 
در شهر »باث« واقع در انگلستان یک تابوت سنگی رومی با قدمت ۲۰۰۰ سال درحالی که دو اسکلت 
در آن قرار داشتند کشف شد، شورای این شهر با اعلام خبر کشف این تابوت از این اکتشاف به عنوان 

فرصتی نادر برای پی بردن به روش ها و سنت های تدفین این منطقه در گذشته یاد کرده است.

داشتن نظر، دیدگاه و جهان بینی و دفاع از آن،حق مسلم 
تمام انسان ها است و هیچ بایدی برای یکی بودن نظرها 
وجود ندارد و قرار هم نیست همه شبیه یکدیگر بیندیشند.

با این همه، گاه تعامل جهت ارتقای دیدگاه ها، نیازمند 
چالش و برخورد اندیشه ها ازمسیر تعقل و منطق است. 

و  تخصصی  نظریه های  ارائه  که  است  راستا  در همین 
کارشناسی مخالف معنا می یابد، درکشورهای مردم سالار 
که منتخبان مردم، اداره کشور را به عهده دارند و خود را نه 
درشعار که در عمل، خادمان ملت می دانند، احترام به نظر 
و سلیقه، باور، فرهنگ و زندگی انسان ها، یک اصل بنیادین 

محسوب می شود.
از همین رو، فرهنگ باوران و سیاستمداران دانش آموخته 
مختلف  و  متنوع  نظریه های  هاو  نظر  برای  سیاست، 
کارشناسی و سازنده، در مسیر تعامل اجتماعی، ارزشی والا 

قائل اند.
در چنین نظامی، شعار »زنده باد نظر مخالف« جایگاهی 
واقعی و راستین و تاثیرگذار دارد، اما در کشور ما که عمده 
سیاست مداران حزبی بدون دانش سیاسی و اجتماعی، 

اداره کشور را  در اختیار دارند، این شعار در حد شعار باقی 
است، به عنوان نمونه، در دوران دولتداری آقای روحانی و 
گروهشان، این شعاربه دلیل نداشتن گوش شنوا، به شعار 

»بی خیال نظر« مخالف تبدیل شد.  
اکنون که گروهی جدید از جناحی دیگر قرار است، سکان 
به  اساسا  آن ها  آیا  دید  باید  گیرند،  دست  به  را  دولت 
شعارهای مردمسالاری و زنده باد نظرمخالف، در عمل، باور 
دارند یا مانند دولت قبل، کار خود را می کنند و راه خود را  
می روند. آن هم باتوجه به اینکه، دیگر، جناح های مخالف در 
حوزه های سیاست، قانونگذاری و قضا، هیچ قدرتی ندارند و 
دولت جدید، در فضای تک صدایی، می تواند هر کاری انجام 
دهد! در نهایت باید دید آقای رئیسی و یارانشان، چگونه 

خواهند بود، فردا دیر نیست!

و  نویسندگی  به  روشنایی  سینمایی  فیلم  فیلمبرداری 
کارگردانی کامشاد کوشان در جریان است.

کوشان کارگردان ایرانی-آمریکایی بعد از ۲۰ سال، به تازگی 
فیلم سینمایی روشنایی را در سکوت خبری جلوی دوربین 

برد.
وی آخرین فیلم سینمایی خود را ۲۰ سال پیش در آمریکا 
با نام راز بهشت Surviving Paradise ساخت و با دریافت 

پروانه ساخت روشنایی، تولید جدیدترین اثر خود را با رعایت 
کلیه پروتکل های بهداشتی آغاز کرده است.

این کارگردان در سال های اخیر بیشتر به نوشتن فیلمنامه 
های متعدد، نگارش و نشر مجموعه داستان های کوتاه 
با عنوان قصه های سانفرانسیسکو و بازی در آثاری چون 
من و دبورا ساخته ضیاالدین دری، نارنجی پوش ساخته 
ساخته  دانا  همه  مستند-داستانی  مهرجویی،  داریوش 
داریوش مهرجویی و برادرم خسرو ساخته احسان بیگلری 

مشغول بوده است.
کوشان با نگارش فیلمنامه سینمایی روشنایی، نگاه جدیدی 

به زندگی شهری و مشکلات آن دارد.
فیلمبرداری شبگرد به کارگردانی فرزاد موتمن پس از حدود 
یک ماه تولید در شرایط کرونایی و با رعایت پروتکل های 

بهداشتی، در روزهای گذشته در تهران به پایان رسید.
امیر آقایی، روشنک گرامی، احسان امانی، مهشید افشارزاده، 
یاسر جعفری، نازنین صلح جو، بهناز پورفلاح، حسین امیدی، 
و  احمدی نیا  پیام  با حضور  کریمی  پرستار، شیوا  شبیر 
هنرمندی امیرحسین فتحی، بازیگرانی هستند که در این اثر 

سینمایی مقابل دوربین رفته اند.
فیلم کوتاه ۱۹ به تهیه کنندگی و کارگردانی سیاوش اسد که 
دومین قسمت از سه گانه ای درباره بیماری کرونا است در 

تهران کلید خورد.
سه گانه ۱۹ درباره شهری آشفته تحت تاثیر ویروس کووید 
۱۹ است که در آن مردم با وجود سطوح مختلف اجتماعی 
قربانیانی هستند که باید برای زنده ماندن دست به هر کاری 

بزنند.
۱۹ درباره برخی افرادی است که بعد از ویروس کرونا دچار 
فقر فرهنگی و اقتصادی شده اند و در فشار روحی شدید 
قرار دارند که همین مساله باعث شده دست به هر جنایتی 

بزنند...
در خلاصه داستان فیلم آمده است: احمد کارمند شهرداری 
در شرایط کرونا با مریضی دختر خود دست و پنجه نرم  
عدالتخواه،  دهقانپور، شیوا  کاوه  نوری،  بابک  کند...  می 
رضا ضامنی، بهروز دهش، محمود جعفری، النا منیعی، آلا 
مصائبی و درسا آقاجانپور بازیگرانی هستند که تا به حال 

جلوی دوربین رفته اند.

به  خاندان(  )بزرگ  »وُت باسی«  مستند  رونمایی  آئین 
کارگردانی مهسا طاهری با حضور ایدجان ایداشف سرکنسول 

جمهوری قزاقستان در استان گلستان برگزار شد.
ایدجان ایداشف در مراسم اکران مستند وُت باسی )بزرگ 
خاندان( که مربوط به فرهنگ و رسومات قزاق های ساکن 
بسیار  مستند  این  داشت:  اظهار  است،  گلستان  استان 
جالب بود و یادآوری است برای اینکه بسیاری از آیین ها و 

رسومات خود را فراموش نکنیم.
وی با ابراز خوشحالی از تهیه این فیلم مستند، گفت: ارتباط 
بین کشور ایران و قزاقستان در سطح بالایی است و در ۳۰ 
سالی که از استقلال قزاقستان می گذرد، تفاهم نامه ها و 
قراردادهای دوجانبه متعددی بین ۲ کشور امضا شده و 

روابط فرهنگی بسیار خوبی هم بین ۲ کشور برقرار است.

سرکنسول جمهوری قزاقستان در استان گلستان با بیان 
اینکه اکران مستند وُت باسی در قزاقستان مورد توجه مردم 
قرار خواهد گرفت، افزود: پخش این مستند در قزاقستان 
برای مردم ما جالب خواهد بود و با توجه به اینکه در این 
مستند اغلب به زبان قزاقستانی صحبت شده، نیازی به 
ترجمه نیست و مردم ما ارتباط خوبی با آن برقرار خواهند 

کرد.
وی با توجه به همزیستی قزاق های ساکن ایران از جمله 
گلستان در کنار سایر اقوام و مذاهب دیگر، ضمن قدردانی 
از میزبانی مردم گلستان خاطرنشان کرد: ما به دنبال دوستی 

بیشتر ایران و قزاقستان هستیم.
همچنین ناصر نادری، معاون شتاب دهی و امور استان 
های سازمان اوج هم در بخش دیگری از این مراسم اظهار 

کرد: باید از کسانی که این مستند را تهیه کردند و رسوم قوم 
قزاق را به تصویر کشیدند، قدردانی کنم. افتخار می کنیم که 
در استان های مختلف کشور فرهنگ ها و رسومات مختلف 

اقوام را مستند کردیم.
وی افزود: مستند وُت باسی سرشار از محبت و زیبایی بود 
و تمام لحظات این مستند نشان دهنده محبت است و 
جوانانی که قرار است در آینده در قوم قزاق ازدواج کنند، 

امیدواریم همین رسومات را ادامه دهند.
مستند وُت باسی )بزرگ خاندان( به کارگردانی مهسا طاهری 
و تهیه کنندگی عطا پناهی تولید شده در خانه مستند و 
محصول سازمان هنری رسانه ای اوج است که بخشی از 
فرهنگ و رسومات قزاق های ساکن استان گلستان را به 

تصویر کشیده است.

فیلم  از  جدید  تصویری  کن،  فیلم  جشنواره  سایت 
»قهرمان« جدیدترین ساخته اصغر فرهادی را منتشر کرد، 
هفتاد و چهارمین دوره جشنواره کن از چند روز دیگر ۶ 
تا ۱۷ جولای )۱۵ تا ۲۶ تیر( آغاز به کار می کند و فیلم 
بخش  در  را  خود  جهانی  نمایش  نخستین  »قهرمان« 

مسابقه اصلی این رویداد سینمایی تجربه خواهد کرد.
قهرمان اولین نمایش خود را ساعت ۱۵:۳۰ روز ۱۳ جولای 
)۲۲ تیر( در سالن اصلی گرند لومیر کاخ جشنواره تجربه 

خواهد کرد و روز پس از آن ۱۴ جولای )۲۳ تیر( ساعت 
تازه  سینمایی  بزرگ  مجموعه   IMAX سالن  در   ۹:۳۰

تاسیس CINEUM به نمایش گذاشته می شود.
در این فیلم امیر جدیدی، محسن تنابنده، رعنا آزادی ور، 
از  دیگر  جمعی  و  فرهادی  سارینا  صدرعرفایی،  فرشته 
بازیگران که اغلب آنان چهره های جدید هستند مقابل 
دوربین فرهادی رفته اند و هایده صفی یاری نیز تدوین 

فیلم را بر عهده دارد.

بی خیال نظر مخالف!

»روشنایی«، »شبگرد« و »۱۹« فیلم هایی که ساخته می شوند

رونمایی از مستندی درباره بازماندگان قوم قزاق در ایران

انتشار عکس جدید از »قهرمان« اصغر فرهادی

تلنگر

سینما و تئاتر

معرفی هنرمندان حرفه ای به 
جامعه معماری در نمایشگاه 

گروهی »بن آرت«
نخستین نمایشگاه گروهی »بن  آرتـ« از یازدهم تیر تا اول 
به جامعه  با هدف معرفی هنرمندان حرفه ای  مرداد ۱۴۰۰ 

معماری و طراحان داخلی کشور آغاز به کار کرد.
عادل علاسوند گردآورنده بن آرت، در تشریح این نمایشگاه 
گفت: با نمایش بیش از یکصد اثر فاخر از شصت هنرمند 
پیشکسوت و جوان در سبک ها و اشکال مختلف از جمله 
نقاشی، نقاشی خط، مجسمه و عکاسی تلاش کردیم توجه 
سلایق مختلف را جلب و جامعه معماری را  برای بکار گیری 

آثار هنریِ اصل، در پروژه های شان ترغیب کنیم.
)موضوعات(  آبجکت های  از  بسیاری  افزود:  هنرمند  این 
دکوراتیو که اخیرا نیز در طراحی و دکورهای داخلی نقشی 
پررنگ پیدا کرده اند، به دلیل کپی بودن از آثار دیگر هنرمندان 
داخلی یا خارجی، ارزش هنری ندارند. جالب اینکه در بیشتر 
موارد با قیمتی نزدیک یا کمی بیشتر امکان خرید آثار هنری 
اصلی و دارای مدرک معتبر میسر است. ضمن اینکه این آثار 
در میان مدت ارزش افزوده پیدا کرده و به عنوان سرمایه ای 

برای خریداران به شمار می روند.
وی فزود: تجربه شخصی من در پروژه های طراحی داخلی، 
نشان داده جانمایی آثار هنری در محل زندگی و کار افراد، مورد 
استقبال ایشان قرار می گیرد؛ تا جایی که علاقه مند به شناخت 

بیشترِ هنرمندان و سرمایه گذاری در بازار هنر می شوند.
دلیل  به  معماری  متخصصان  بسیاری  گفت:  علاسوند 
نشناختن دقیق هنرمندان حرفه ای و آثارشان، کمتر سراغ 
برگزاری  کنار  در  ما  دلیل  همین  به  رفته اند.  اصلی  آثار 
نمایشگاه های هنری، اقدام به راه اندازی پلتفرمی استاندارد 
جهت تسهیل در انتخاب آثار هنرمندان حرفه ای برای جامعه 

معماری و طراحان داخلی کرده است.
مریم وحیدنیا مسئول رسانه ای این نمایشگاه درباره اهداف 
برگزاری این رویداد می گوید: هدف از برپایی نمایشگاه بن 
آرت در فضایی بالغ بر ۲ هزار متر مربع، تشویق معماران و 
طراحان داخلی و حمایت از هنرمندان جوان و خلاق جهت 

ورود به بازار حرفه ای است.
وی ادامه می دهد: در این نمایشگاه  بیش از ١٠٠ اثر فاخر از  ۶۰ 
هنرمند ارزشمند به نمایش گذاشته شده و کمک به افزایش 
ابعاد بازار هنر، حمایت از هنرمندان جوان و خلاق برای ورود 
به بازار حرفه ای، مشاوره به سرمایه گذاران و تلاش برای ورود به 
بازار بین المللی هنر از دیگر اهداف برگزاری این نمایشگاه است.

کرونا باز هم کتابفروشی ها را 
تعطیل کرد

با توجه به اوج گیری دوباره شیوع ویروس کرونا در بیشتر 
مناطق کشور و افزایش قابل توجه شهر های قرمز کرونایی، 
از امروز یکشنبه )۱۳ تیرماه( در شهر های قرمز از جمله تهران 
فقط مشاغل گروه یک اجازه فعالیت دارند و سایر گروه های 

شغلی تعطیل هستند.
براین اساس این خبر، کتاب فروشی ها که جزو مشاغل گروه 
۲ هستند در شهر های قرمز تعطیل می شوند و اجازه فعالیت 

و پذیرش مشتری نخواهند داشت.
در این ارتباط، بهداد جربزه دار مدیر کتابفروشی اساطیر در 
گفتگو با خبرنگار ما گفت: کتابفروشان تابع قوانین ستاد 
کرونا هستند. از آنجا که وضعیت شهر تهران از نظر میزان 
شیوع کرونا قرمز است و از سوی دیگر تنها مشاغل گروه 
یک در این شهر ها اجازه فعالیت دارند، کتابفروشی های شهر 

تهران تعطیل هستند.
وی افزود: مخاطبان کتاب در شهر تهران می توانند برای تهیه 
کتاب های مورد نیازشان به کتابفروشی های اینترنتی و سایت 
کتابفروشی ها مراجعه کنند. کتابفروشان منعی برای فروش 

اینترنتی کتاب هایشان در شهر های قرمز ندارند.

جبار آذین

  نویسنده و منتقد

هنرهای تجسمی

ادبیات
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ورزشی
کاتانچ رسما با عراقی ها فسخ کرد

سرمربی اسلوونیایی تیم ملی فوتبال عراق در پیامی که منتشر کرد از فسخ قرارداد خود با 
فدراسیون فوتبال عراق خبر داد، سرچکو کاتانچ سه سال بود که هدایت تیم ملی فوتبال 
عراق را برعهده داشت. این مربی اسلوونیایی در پیامی که برای هواداران فوتبال در عراق 

منتشر کرد از فسخ قرارداد خود با این تیم پرده برداری کرد.

انتشار ویدئویی از محمدحسین کنعانی زادگان در فضای 
مجازی باعث احضار او به کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال 
شد تا درباره صحبت های زننده خود توضیحاتی را ارائه دهد.

مدافع ملی پوش پرسپولیس قرار است چهارشنبه هفته 
درباره صحبت های  و  کرده  شرکت  جلسه  این  در  جاری 

جنجالی خود در مواجهه با هوادار استقلال توضیح دهد.
کمیته اخلاق فدراسیون برای اینکه بازی های لیگ برتر 
تحت تأثیر دعوت از بازیکنان تیم ها قرار نگیرد خواسته 

است تا جلسه با کنعانی زادگان و سایر عوامل فنی و اجرایی 
هفته  رقابت های  پایان  از  پس  برتری  لیگ  باشگاه های 
بیست و ششم برگزار شود، بنابراین کنعانی زادگان پس 
از دیدار با فولاد خوزستان به جلسه کمیته اخلاق می رود. 
تیم فوتبال پرسپولیس ساعت ۲۱:۳۵ سه شنبه هفته جاری 
میهمان فولاد خوزستان خواهد بود که کنعانی زادگان به 
احتمال فراوان همچون بازی های قبلی در قلب دفاع این 

تیم حضور خواهد داشت.

هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال یکشنبه بیستم تیرماه با 
درخواست شهاب الدین عزیزی خادم تشکیل جلسه خواهد 

داد.
روزه عزیزی خادم  بررسی عملکرد ۱۰۰  برای  این نشست 
در پست ریاست، امور مربوط به سازمان لیگ فوتبال و 

همچنین شرایط تیم ملی بزرگسالان بحث و تبادل نظر 
خواهد شد.

همچنین قرار است کلیات برنامه دراگان اسکوچیچ نیز در 
راستای آمادگی تیم ملی فوتبال در مرحله انتخابی جام 
جهانی قطر که از یازدهم شهریورماه آغاز می شود به گوش 

اعضای هیأت رئیسه برسد.
منصور قنبرزاده سرپرست دبیرکلی فدراسیون فوتبال نیز 
گزارشی از عملکرد خود و کمیته های مختلف قرائت خواهد 
کرد تا درباره برخی قوانین مندرج در آئین نامه تصمیم گیری 

مجدد صورت پذیرد.

پس از انتشار ویدئوی جنجالی؛

کنعانی زادگان پس از بازی با فولاد در کمیته اخلاق فدراسیون

تاریخ تشکیل جلسه هیات رئیسه فدراسیون فوتبال مشخص شد

درحاشیه

فدراسیون فوتبال

مشکل بانوی قهرمان ورزش ایران حل شد؛

پریسا جهانفکریان
 به المپیک توکیو می رود

پس از اینکه وزنه بردار کشور ساموا از بازی های المپیک 
فوق  دسته  باقیمانده  سهمیه  یک  داد،  انصراف  توکیو 
سنگین وزنه برداری زنان، به پریسا جهانفکریان، نماینده 

ایران رسید.
که  بود  این  داشت  وجود  میان  این  در  که  مشکلی 
جهانفکریان مدتی پیش عمل جراحی را روی دست خود 
انجام داده بود از این رو حضور او در المپیک بستگی به 

نظر پزشکان داشت.
روز یک شنبه جلسه ای در فدراسیون وزنه برداری برگزار شد 
المپیک توکیو  و در نهایت قرار شد که جهانفکریان به 

اعزام شود. 
آمادگی  بر  مبنی  جراح  پزشک  اظهارنظر  اساس  بر 
جهانفکریان برای شروع فیزیوتراپی و تمرینات آمادگی، او 
از چند روز آینده تحت نظر پزشک و مربیان تیم ملی در 

اردو حضور خواهد یافت. 
اقدامات لازم برای انجام تست PCR، تزریق هر دو دوز 
واکسن کرونا، هماهنگی با آژانس مبارزه با دوپینگ و 

سایر امور اداری و اجرایی نیز در حال انجام است.
»پریسا جهانفکریان« با بیان اینکه حضور در المپیک برای 
زنان وزنه بردار ایرانی افتخار بزرگی به شمار می رود، اظهار 
داشت: نمی توانم حسم را از این موفقیت بزرگ توصیف 
کنم. افتخاری که کسب شده آغاز یک راه بزرگ است. هر 
ورزشکاری آرزو دارد روزی در آوردگاه المپیک حضور پیدا 
کند زیرا این بازی ها جایی برای قدرتنمایی بهترین ها به 
شمار می رود. خوشحالم که نماینده زنان وزنه بردار ایران 

در توکیو هستم.
مشکلات  به  اشاره  با  ایران  وزنه برداری  المپیکی  دختر 
از مسابقات قهرمانی  افزود: قبل  از مصدومیتش  ناشی 
آسیا من دچار یک مصدومیت شدم که تمریناتم را با 
مشکل مواجه کرد. این تمرین میزان آمادگیم را کاهش 
داد و در نهایت نیز از اعزام به مسابقات قهرمانی آسیا در 
ازبکستان بازماندم. بعد از آن بود که کسی تصور کسب 
این  را شکر می کنم که  اما خدا  نداشت  را  سهمیه من 

اتفاق تاریخی برای وزنه برداری زنان ایران و من رخ داد.
ملی پوش وزنه برداری زنان ایران این را هم گفت:  حضور 
من در المپیک توکیو شاید با نتیجه دلخواه همراه نباشد 
اما آغاز راهی است که نشان می دهد زنان ایرانی در رشته 
کسب  و  بزرگ  میادین  در  حضور  توانایی  وزنه برداری 
افتخار را دارند. کسب مدال یکتا جمالی و کسب سهمیه 
المپیک نشان داد دختران ایرانی در وزنه برداری توانمند 
هستند و آینده این رشته می تواند درخشان باشد. این 
افتخارات در حالی کسب شد که کمتر از چهار سال از آغاز 

به کار وزنه برداری زنان ایران می گذرد. 
جهانفکریان با اشاره به میزان آمادگی خود برای رسیدن 
به المپیک عنوان کرد: مصدومیت من را از تمرینات دور 
در  فنی  کادر  تلاش  و  فدراسیون  تدبیر  با  اما  بود  کرده 
تلاش هستم تا بتوانم خود را به سطح مطلوبی از آمادگی 
برسم. البته در کنار کادرفنی و مسوولان فدراسیون، کادر 
پزشکی نیز تمام تلاش خود را برای رسیدن من به آمادگی 
انجام خواهم داد و امید دارم نماینده شایسته ای برای 

زنان ایران اسلامی باشم.

المپیک

مدتهاست فکرم را این تبلیغات بین فوتبالی اپلیکیشن های 
مزخرف پر کرده که بدجوری هم روی اعصاب هستند، البته 
در بازی های آسیایی جاکارتا که برای گزارش در استودیوی 
پخش بازی ها بودم یکی دو جوان را می دیدم که هربار 
مجری بیرون از استودیو می آمد بهش تاکید داشتند در 
زمان های حساس مثلا وقتی یک گفت وگو با قهرمان فلان 

رشته از جاکارتا می گیری دوباره تبلیغ را تکرار کن!
پرسیدم موضوع چیست و چقدر سود در این اپلیکیشن 
وجود دارد، یک ارقامی را می گفت که در عقل و منطق 

نمی گنجید.
خلاصه هر بار که یک مسابقه یا مسابقات مهمی است، 
سروکله یکی از این مجریان پیدا می شود و یک سوال که 

می پرسد، دوبار تبلیغ لی لی پوت می کند.
استاد خسرو امینی یک مطلبی نوشته در حاشیه همین 
تبلیغات بازی های یورو 2٠2٠ که بسیار دقیق به آن اشاره 
داشته و البته چون جناب امینی ملاحظه کرده، بنده عرض 
می کنم که هر چقدر میزان پیامک ها بیشتر باشد  درصد 
بیشتری علاوه بر مبلغ مورد نظر به مجری می دهند، برای 
همین به محض اینکه بازیکنان پس از 3٠ دقیقه برای 
تنفس و آب خوردن به کنار زمین می آیند، جناب مجری از 
معجزات این اپلیکیشن می گوید و مدام 5٠ میلیون تومان 

قرعه کشی را یادآور می شود.
جوان ایرانی و کلا ما ایرانی ها هم با خود می گوییم دو 
تومن و 5 تومن و ده تومن شارژ که باید بگیریم پس 
از اینجا بگیریم شاید این 5٠ میلیون تومان هم به نام 

ما خورد.
البته در اعلام برنده هم صداقت دیده نمی شود چون اگر 
قرار بود این همه تبلیغات و قرعه کشی ها واقعا جوایزی به 
مردم داده شود، الان از هر خانواده ایرانی یک نفر باید یک 
جایزه ای طی این چند سال که تبلیغات مجازی زیاد شده 

برنده میشد اما آیا از خانواده و دوستان شما کسی تا بحال 
یک رادیو جیبی برنده شده که دلخوش به 5٠ میلیون و ١٠٠ 

میلیون باشیم!؟
چند روز گذشته، خبر رسید که هزینه عوامل تهیه و گزارش 

و مجریان یورو 2٠2٠ حدود 8 میلیارد شده است!
نوش جان بچه ها و همکاران، اگر چیزی به آن ها برسد اما 
جز اینکه یک ماه شبی دو سه ساعت مهمان خانه های 
مردم بودند کار دیگری هم تلویزیون انجام داد که 8 میلیارد 
تومن هزینه کنند، شاید هم اپلیکیشن چی چی داده ولی 

از کجا؟
مطلب آقای امینی را در تکمیل این گزارش به خوانید: امروز 
که صفحات اول روزنامه ها را مطالعه می کردم با خبری 
مواجه شدم که هر چند به ظاهر مسرت بخش بود اما دل 

من را به درد آورد. 
صفحه اول کیهان از کمک بیست میلیارد تومانی ستاد 
اجرایی فرمان حضرت امام به مردم محروم و زجر کشیده 
سیستان و بلوچستان خبری منتشر نموده بود که البته این 
کمک ها در قالب اقلام کرونایی قرار است به این استان 

ارسال گردد.
اما شاید بپرسید چرا دلم به درد آمد؟ خوب وقتی در جراید 
می خوانم که مثلا فلان وزارتخانه به فلان تیم فوتبال 
نفر هم  به پنجاه  پایتخت که کل تشکیلاتش،  فوتبال 
نمی رسد به یکباره ۳۰میلیارد تومان کمک می کند و یا 
فلان اسپانسر به تیم دیگر پایتخت ۳۰ میلیارد می پردازد 
صدها علامت سوال در ذهنم نقش بسته و افکارم را به کلی 

مخدوش می سازد.
یعنی نمی شود آن جناب وزیر، دست در جیب شرکتهای 
این  به  نیز  را  مبلغ  همان  معادل  و  نموده  خود  تابعه 

محرومان هدیه نماید؟
البته وقتی کمک های نهاد های دولتی در قالب خبر منتشر 
می گردد بیشتر حکم مهریه دارد که از قدیم گفته اند؛ کی 

داده و کی گرفته!
پخش  حال  در  اروپا  فوتبال  مسابقات  که  شب ها  این 
می باشد هر شب مجری و گزارشگر و میهمان همه و همه، 
تبلیغ می کنند که نمی دانم واقعا متعلق به کدام نهاد است 
و هرشب ۵۰ میلیون تومان به یک نفر به قید قرعه هدیه 
می دهد، فقط یک قلم تراکنش شارژ تلفن همراه آن ۲۰ 

هزارتومان از جیب هر نفر خارج می سازد.

چند شب پیش، کدهای قرعه، ۹ رقمی شد و تقریبا هر شب 
همین است، با مرور ریاضیات: چهار هزار میلیارد تومن از 
مردم می گیرند که پنجاه میلیون به یک نفر جایزه بدهند 
و جالب است که همه این پول های هنگفت صرف خرید 
شارژ تلفن همراه می گردد که فقط با حرف زدن دود می شود 
و از بین می رود و هیچ خاصیتی ندارد و این پول های 
هنگفت که هر روزه مردم فقیر را فقیرتر میکند به جیب 
عده ای خاص و البته بخشی از آن به جیب صدا و سیما و 
اپراتورهای تلفن همراه می ریزد و سوال این است که چرا 
باید تلویزیون جمهوری اسلامی برای تامین هزینه های خود 
با عده ای سود جو همراه بشود و در سرقت آنان از جیب 

مردم شریک گردد؟
یکبار شد شفاف سازی کنند و بگویند که این اپلیکشن ها 
از  گزارشی  و  نهادی می باشد  یا چه  فرد  به چه  متعلق 
درآمدهای آنان در اختیار مراجع قرار بدهند؟ بنظر بنده یکی 
از کارهایی که باید صورت گیرد برچیدن بساط اینگونه کلاه 

برداری هاست.
نمی دانم چه بگویم و از کدامیک از مسئولان تقاضا کنم که 
شما را بخدا کاری کنید که این اعمال مفسدانه که زیبنده 
نام کشور نیست، بساطش هر چه سریعتر برچیده شده و 

تعطیل گردد.
درد این است که ما مردم چاره بسیاری از درد ها را می دانیم 
و درد بزرگتر آنکه چرا مسئولان ما نمی دانند و اگر می دانند 

چرا چشم های خود را به روی آن دردها می بندند؟

فوتبال بهانه و اصل موضوع تبلیغات است؛

50 میلیون تومان جایزه، بابت درآمد 4 هزار میلیارد تومانی!

مکث

سیدفرشاد فیض آبادی

 خبرنگار
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ورزشی
رضایی: برای حفظ سلامتی ناشنوایان چاره ای جز برکناری بهتری نداشتم

رئیس انجمن کشتی ناشنوایان علت برکناری اکبر بهتری از سرمربیگری تیم ملی کشتی آزاد جوانان ناشنوایان را بی 
اعتنایی وی نسبت به تذکرات چند باره برای برگزاری تمرین در مکانی خارج از قرنطینه عنوان کرد، وی اظهار کرد: در 
شرایطی که کادر فنی و کشتی گیران بدون انجام تست PCR امکان حضور در اردوی تیم ملی را ندارند، متاسفانه سرمربی 

تیم ملی کشتی جوانان فضای دیگری را بدون هماهنگی برای تمرین کشتی گیران ناشنوا در نظر می گرفت.

این روزها و با توجه به افول آفتاب عمر وزارت سلطانی فر 
در دستگاه ورزش، عده ای از خودی ها نیز به او پشت کرده 

و ساز مخالف کوک می کنند.
تکلیف منتقدین و مخالفین عملکرد وزیر ورزش و یاران 
نردیک وی از همان ابتدا روشن بود و در این واپسین 
ایام قبل از رفتن آنان، نمی توان از منتقدین واقعی انتظار 
داشت تا موضعی مغایر با دیدگاهی گذشته خود اتخاذ 
کنند، اما چرخش برخی موافقین و یاران دور و نزدیک 

وزیر و معاونین وی چندان قابل گذشت نیست.  
کسانی که تا دیروز از دستگاه ورزش تعریف و تمجید 
می کردند اما این روزها با یک پیج صد و هشتاد درجه ای، 
جلسات شبانه برگزار می کنند تا به هر طریق ممکن خود 
را به وزیر آینده ورزش نزدیک سازند، آنان که حکم ریاست 
خود را از همین سلطانی فر دریافت کرده اما آش وزیر و 
مدیران احتمالی آینده را هَم می زنند، از قضا وزیر آینده 
ورزش باید از حضور همین افراد بیمناک باشد، کسانی 
که به راحتی آب خوردن موضع خود را عوض می کنند و 
به اصطلاح هر طرف که باد بیاید، بادش می زنند، جمعی 
از این افراد در ستادهای رئیس جمهور منتخب نیز رخنه 
کرده بودند و آنجا هم تلاش داشتند با اعلام برائت از 
مسئولین کنونی وزارت ورزش، خود را بیش از پیش به 

دولت بعدی نزدیک کنند.
مدیران  و  فدراسیون ها  روسای  این  از  برخی  شگفتا 
ورزش که وابستگی آنان به دولت دوازدهم اظهر من 
نرخ  به  نان  و  کرده  الشمس است چنان چهره عوض 
روز می خورند که باید انگشت حیرت به دندان گزید و 
مبهوت رفتار دوگانه آنان شد، از این قماش، کم و بیش 
هم در مجموعه وزارت ورزش یافت می شود و هم در 
فدراسیون ها، البته بخش های دیگر که جای خود دارد، 
بدیهی است حساب آنان که از ابتدا نسبت به مشکلات 
و کاستی های دستگاه ورزش نقد داشته و کمبودها را 
بیان می کردند با حساب کسانی که یک شبه تغییر رنگ 
داده و اردوگاه فکری و سیاسی خویش را عوض کرده اند 

جداست.
آنان  و  را چه می شود  این جمع  آن است که  پرسش 
چگونه می توانند به راحتی و سهولت با این تناقضات 

آشکار زندگی کنند؟
رئیس فدراسیونی که صفر تا صد حضور خود در مسند 
قدرت را مدیون همین سیستم مدیریتی و همین وزیر 
است  اکنون که به خواست نهاد نظارتی صلاحیتش 
به روی حامیان پیشین خود  نکرده اند، چنان  احراز  را 
شمشیر می کشد که در تاریخ ورزش بی سابقه است، وی 

فضای ورزش را آشفته بازاری تصور کرده که می تواند در 
این آشفته بازار علیه همه، اعم از منتقدین و مسئولین 
به  را  مقررات  تمام  خودمختاری  با  و  کرده  رجزخوانی 
خواست خود اجرا کند! امثال وی به هیچ عنوان حاضر 
نیستند از خر مرادی که بر آن سوار شده اند فرود آیند و 

سکان را به دیگری بسپارند. 
یک نفر نیست از این فرد بپرسد طی ۴ سال ریاست، 
چه گُلی بر سر رشته مربوطه زده شده که با سماجت، 
تداوم  خواهان  مرزی،  برون  مجامع  به  تمسک  ولو 
این وضعیت هستی؟ مگر نه اینکه مسئولین وزارت 
ورزش اعلام کرده اند به خواست سازمان بازرسی کل 
این  تحت  است.  نشده  احراز  شما  صلاحیت  کشور 
برای ماندن چه توجیهی  شرایط پس اصرار بی حد 

دارد؟ 
جای تعجب است، افراد یا رسانه هایی که به ظاهر در خط 
همان نهاد نظارتی حرکت می کنند و در تقسیم بندی 
اداری همسو تلقی می شوند در دفاع از رییس فدراسیونی 
که همان نهاد برای وی پرونده باز کرده به هر حربه ای 
متوسل می شوند و از هر امکانی مدد می گیرند! ظاهرا  
دستاویزشان تاختن به وزارت ورزش است حال آنکه در 
حقیقت، دانسته یا ندانسته به نهاد نظارتی همسوی خود 
می تازند، البته که نمی توان باور کرد این معدود دوستان 
سفارشی نویس تنها به خاطر مخالفت با دستگاه ورزش، 
یا رضای خدا از فردی که ۴ سال فدراسیون تحت مدیریت 
خود را با حاشیه اداره کرده دفاع کنند؟ باید دید آن سوی 
ماجرا چه اتفاقاتی افتاده و چرا چنین مواضعی اتخاذ 

می شود؟
فدراسیون دیگری برای ماندن و ادامه راه به هر وسیله ای 
المپیک تا  از کسب سهمیه ادعایی  متوسل می شود، 
تلاش برای جا باز کردن در دل وزیر ورزش آینده.، معلوم 

نیست در این فدراسیون ها چه خبر است و چرا برخی 
هیچ  از  خود  کارآمد  نا  مدیریت  تداوم  برای  بزرگواران 

کوششی فروگذار نمی کنند؟
تردیدی وجود ندارد که اگر ارزیابی دقیق و بی طرفانه در 
میان باشد، هیچکدام از این مدعیان ریاست و کیاست 
کارنامه قبولی نخواهند گرفت، بنابراین اغلب آنان که 
چون بید در برابر باد به این سو و آن سو می چرخند، 
عملکرد  و  مشعشع  مدیریت  بر  تکیه  با  نمی توانند 
نامطلوب در مسئولیت های بعضا اهدایی دوام پیدا کنند 
به همین دلیل، اهتمام خود را به بدگویی از مسئولین 
شاید  تا  می دارند  آیندگان مصروف  منقبت  و  گذشته 
بتوانند همچنان به ریاست خود ادامه داده و پست های 

کنونی را حفظ کنند.
کاش این عده، جای اینکه نان و جاه خود را در رفت 
به  و  صرف  گروه  و  باند  تشکیل  و  شبانه  آمدهای  و 
جستجوی فرصت های باد آورده در سایه رفیق بازی دل 
خوش کرده و به مدیران خود پشت کنند، به عملکرد خود 

تکیه می کردند.
تردید نداشته باشید، رئیس جمهور منتخب و اتاق فکر 
وی در عرصه ورزش، خوب می دانند چه کسانی برای 
چه  و  کشیده  زحمت  خود  نظر  تحت  رشته  و  ورزش 
کارنامه  بدون  مسئولیت  تداوم  دنبال  به  تنها  کسانی 
مثبت هستند، آنان مشاورینی دارند تا ریز عملکرد روسای 
فدراسیون ها و عملکرد مدیران ورزش در سراسر کشور را 
مورد بررسی قرار داده و سره را از ناسره باز می شناسند به 
همین دلیل توصیه ما به کسانی که قصد دارند در این 
واپسین هفته های مدیریت دست اندرکاران دولت کنونی 
از جمله ورزش، همه کم و کاستی ها را گردن بالا دستی 
ها انداخته و خود را کاملا مبرا از ضعف عملکرد قلمداد 

کنند این است که، ماه پشت ابر نمی ماند.

چرخش صد و هشتاد درجه ای برخی مدیران ورزش؛

دوستان، ماه همیشه پشت ابر نمی ماند!

خارج از گود

استقلالی ها بالاخره
 پولدار می شوند!

مسئولان باشگاه استقلال تا پیش از دربی جام حذفی مبالغی 
از بدهی بازیکنان این تیم را پرداخت خواهند کرد، استقلال در 
هفته های اخیر به خاطر مشکلات مالی با حاشیه های متعدد 
رو به رو شده تا جایی که همین مشکللات مالی باعث اختلاف 
میان مدیریت باشگاه و کادر فنی این تیم شد، عدم پرداخت 
مطالبات بازیکنان و اعتراض های مکرر آنها به وضعیت تیم البته 
در نتایج چند هفته این تیم تاثیر نگذاشته و آبی پوشان در 4 
هفته اخیر ١٠ امتیاز کسب کرده اند اما در این بین تلاش مسئولان 
برای پرداخت مطالبات بازیکنان تا حدودی جواب داده و ظاهرا 
قرار است تا پیش از دربی جام حذفی بشی از مطالبات بازیکنان 
استقلال پرداخت شود، ظاهرا مدیران استقلال رایزنی برای تهیه 
رقمی حدود ١٠ میلیارد تومان برای پرداخت به بازیکنان را انجام 
داده و این مبلغ تا پیش از دیدار این تیم با پرسپولیس در 24 
تیرماه به حساب آنها واریز خواهد شد، پیش از این احمد مددی 
اعلام کرد مشکلات مالی استقلال به زودی حل خواهد شد و این 

مشکلات چندان طولانی نخواهد بود.

رونالدو دست به دامن
 یوونتوس شد

نشریه »گازتا دلو اسپورت« ایتالیا خبر داد کریستیانو رونالدو 
فوق ستاره پرتغالی از مسئولان باشگاه یوونتوس درخواست 
رونالدو  درخواست  این  کنند،  تمدید  را  قراردادش  تا  کرده 
درحالیست که از ماه گذشته شایعاتی زیادی مبنی بر جدایی 
این بازیکن از یووه مطرح می شد. قرارداد اسطوره پرتغالی تا 

سال 2٠22 با یوونتوس اعتبار دارد.
گفته می شود دستمزد بالای 3١ میلیون یورویی رونالدو باعث 
شده تا مسئولان باشگاه یوونتوس به دنبال فروش این بازیکن 
باشند، طبق آخرین گزارش ها رونالدو  اتمام قراردادش  قبل 
مشتری ندارد و هیچ تیمی حاضر نیست برای ابرستاره 37 ساله 
دستمزد نجومی 3١ میلیون یورویی در هر سال پرداخت کند به 

همین خاطر رونالدو خواهان تمدید قراردادش با یووه شد.

پسر طلایی سابق
 در راه لیورپول

احیای رناتو سانچس به دستان کریستوفر گالتیه باعث شد تا 
تیم های قدرتمند اروپا دوباره برای خرید »پسر طلایی« چند 
سال گذشته تلاش کنند. سانچس فصلی درخشان در باشگاه 
لیل فرانسه به ثبت رساند و توانست مهره اصلی این تیم برای 
کنار زدن پاری سن ژرمن در قهرمانی لیگ لوشامپیونه لقب 
گیرد، ستاره پرتغالی پس از یورو 2٠١6 توانست عنوان بهترین 
جوان سال را دریافت کند ولی اوضاع بر وفق مراد او نگذشت 
و نتوانست در بایرن مونیخ نمایش خوبی داشته باشد. اوضاع 
برایش به قدری بد شد که از بایرن به سوانسی انگلیس نقل 
مکان کرد ولی در آنجا نیز به یک نیمکت نشین محض بدل 
شد، رناتو سانچس پس از 3 سال فاجعه بار در لیگ های اروپایی 
توانست در لیل احیا شود و به یکی از بهترین بازیکنان میانی 
فصل لقب گیرد . در حالی که همه فکر می کرد دوران اوج 
فوتبال سانچس خیلی زود به پایان رسیده ولی این بازیکن در 
لیل زیر نظر گالتیه دوباره به اوج رسید و دوباره بر سر زبان ها  
افتاد. او در تیم ملی پرتغال در همین یورو 2٠2٠ نیز نمایشی 
عالی از خودش ثبت کرد و جزو بازیکنان خوب سانتوس در 
این رقابت بود، حالا خبر رسیده که یورگن کلوپ شدیدا به 
خرید این بازیکن علاقه دارد و می خواهد با قراردادی 5 ساله 
او را به آنفیلد آورد. طبق گزارش  رسانه های انگلیسی لیورپول با 
سانچس و لیل به توافق رسیده و به احتمال این بازیکن راهی 
جزیره خواهد شد، باید دید سانچس تحت هدایت یورگن کلوپ 

چه توانایی هایی می تواند از خود به نمایش گذارد.

اخبار ورزشی 

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

کسانی که تا دیروز از دستگاه ورزش تعریف و تمجید می کردند اما این روزها با یک پیج صد و هشتاد 
درجه ای، جلسات شبانه برگزار می کنند تا به هر طریق ممکن خود را به وزیر آینده ورزش نزدیک سازند، آنان 

که حکم ریاست خود را از همین سلطانی فر دریافت کرده اما آش وزیر و مدیران احتمالی آینده را هَم می زنند، 
از قضا وزیر آینده ورزش باید از حضور همین افراد بیمناک باشد، کسانی که به راحتی آب خوردن موضع خود 
را عوض می کنند و به اصطلاح هر طرف که باد بیاید، بادش می زنند، جمعی از این افراد در ستادهای رئیس 

جمهور منتخب نیز رخنه کرده بودند و آنجا هم تلاش داشتند با اعلام برائت از مسئولین کنونی وزارت ورزش، 
خود را بیش از پیش به دولت بعدی نزدیک کنند.
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اخـــبــار  کـــــوتاه
با خوردن کاهو خوب می خوابی!

کاهو یکی از پرمصرف ترین سبزیجات دنیاست که خواص زیادی برای سلامتی 
بدن داشته و دارای تاریخی کهن است. داشتن تناسب اندام و مقابله با 

سرطان و تقویت چشمها و .... از فواید بی شمار مصرف روزانه کاهو است، 
در برگ های کاهو، آثار ضد اسپاسم و آرام بخشی وجود دارد. مصرف ۵- ۶ 

برگ کاهو در هرروز موجب میشود که خواب خوب و آرامی داشته باشید.

ستاره محبوب آرسنالی ها به لیگ برتر برگشت
پاتریک ویرا هافبک دفاعی سابق باشگاه آرسنال و تیم ملی فرانسه، با قراردادی 

۳ ساله به عنوان سرمربی جدید کریستال پالاس انتخاب و جانشین روی 
هاجسون شد.کریستال پالاس فصل گذشته لیگ برتر را در جایگاه 

چهاردهم به اتمام رساند، او طی دو فصل حضور در نیس، این تیم را 
در رده های هفتم و پنجم لیگ یک فرانسه قرار داد.

بازهم دیدار با عربستانی ها در زمین بی طرف شد
طبق اعلام کنفدراسیون فوتبال آسیا، قانون بازی در زمین بی طرف برای بازی های 

خاطر  همین  به  است.  برقرار  همچنان  عربستان  و  ایران  نماینده های 
کنفدراسیون فوتبال آسیا از تیم های استقلال و النصر عربستان که به 

ترتیب میزان الهلال و تراکتور هستند درخواست کرد که زمین بی طرف 
را برای میزبانی خود در رقابت های لیگ قهرمانان آسیا انتخاب کنند.

پرهیز از مصرف دارو به منظور پیشگیری از عوارض واکسن کرونا!
مسعود مردانی عضو ستاد ملی مقابله با کرونا اعلام کرد: برخی افراد قبل از 

تزریق واکسن کرونا به منظور پیشگیری از عارضه های این واکسن دارو 
مصرف می کنند، به عنوان مثال، برای پیشگیری از تب، استامینوفن 

مصرف میکنند، این اقدام از طرف جامعه پزشکی توصیه نمی شود 
و برای پیشگیری از عوارض نیز تاثیرگذار نخواهد بود

آیا واکسن آنفلوآنزا درصورت تزریق واکسن کرونا ضروری است؟!
عاصفه عباس زاده متخصص بیماری های عفونی و گرمسیری گفت: اشخاص به ویژه 

بیماران زمینه ای در صورت تزریق واکسن کرونا میتوانند واکسن آنفلوآنزا را نیز 
تزریق کنند. داوطلبان واکسن آنفلوآنزا که پیش از دوران کرونا به صورت سالیانه 

از این واکسن استفاده میکردند، امسال هم باید این واکسن »آنفلوانزا« را 
تزریق کنند. ویروس کرونا و آنفلوآنزا دو ویروس کاملا متفاوت است.

میگرن داری؟ آب انگور بخور!
آب انگور رسیده یکی از دارو های خانگی قدیمی برای میگرن است. بنابراین، 

دفعه  بعد که سردرد شدیدی داشتید، یک لیوان آب انگور تازه مصرف 
کنید، این نوشیدنی باعث تسکین درد شما خواهد شد، اگر صبح زود 

آب انگوری را که هیچ گونه شیرین کننده یا آبی به آن اضافه نشده 
است بنوشید، بهترین نتیجه را خواهید گرفت.

اعتراض سرخ ها به فضای مجازی کشید
اداره باشگاهشان راضی نیستند، بازیکنان  از نحوه  بازیکنان پرسپولیس 

پرسپولیس که چند روز پیش و بعد از برتری مقابل گل گهر سیرجان در 
رقابت های لیگ برتر در مصاحبه های خود از عملکرد مدیران باشگاه 

انتقاد کرده بودند، حالا با انتشار متنی مشترک در اینستاگرام خود، 
اعتراض خود را به وضعیت مدیریتی این باشگاه نشان دادند.

استراماچونی دستیار مجیدی را جذب کرد
یوسف دانشیار آنالیزور استقلال می گوید: »بعد از انتخاب استراماچونی به 

عنوان سرمربی الغرافه ایشان از من درخواست همکاری کردند، من هم 
با آقای مجیدی صحبت کردم و با موافقت سرمربی استقلال از این 

تیم جدا خواهم شد.« او اضافه می کند: » آخرین روز حضورم در 
تمرین استقلال را گذراندم و دوشنبه به قطر می روم.«

حال بیماران مبتلا به کرونای هندی زودتر وخیم میشود!
رئیس کمیته اپیدمیولوژی کرونا: ویروس جهش یافته کرونا در هند »واریانت 

دلتا« باعث افزایش قدرت بیماری زایی و سرعت انتشار ویروس کرونا 
شده است. مدت زمانی که بیماری وخامت پیدا میکند در این سوش 

ویروس، کوتاه تر است و نکته طلایی در درمان بیماران این است که 
بیماران برای درمان بیماری دیر به پزشک مراجعه نکنند.

چهره های شاخصی که از تیم ملی والیبال خط خوردند
سایت فدراسیون والیبال نوشت: فرهاد قائمی، بردیا سعادت و محمدطاهر 

وادی با تصمیم ولادیمیر آلکنو، از اردوی تیم ملی والیبال مردان ایران 
خارج شدند، خوش خبر سرپرست تیم ملی با اعلام این خبر گفت: 

سعادت به اردوی تیم ملی جوانان خواهد پیوست و وادی هم 
تمرینات خود را ادامه خواهد داد تا درصورت نیاز به تیم بپیوندد.

معروف محبوب ترین والیبالیست دنیا در فضای مجازی شد
فدراسیون جهانی والیبال در گزارشی به تعداد دنبال کنندگان اینستاگرام بازیکنان 

والیبال پرداخته است، در ابتدای این لیست، نام سعید معروف به عنوان 
بیش ترین تعداد دنبال کننده )فالوور( در اینستاگرام دیده می شود. 

ملی پوش والیبال ایران با ۱.۹ میلیون دنبال کننده در بین بازیکنان 
والیبال بیش ترین دنبال کننده را به نام خود کرده است.

دستگیری ۲۰ نفر از مدعیان فروش سوالات کنکور ۱۴۰۰
سردار وحید مجید رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات ناجا، اظهار 

داشت: در رصد پیش دستانه فضای سایبر، در بیش از ۱۰۰ کارگروه استانی 
و شهرستانی طی ایام منتهی به برگزاری کنکور سراسری سال ۱۴۰۰، 

تعداد زیادی سایت و تارنما که اقدام به فعالیت مجرمانه در این 
خصوص می کردند، مورد شناسایی قرار گرفتند.

پاپ فرانسیس در بیمارستان بستری شد
سخنگوی واتیکان اعلام کرد: پاپ فرانسیس برای انجام عملی برنامه ریزی شده 

به بیمارستان رفت، در این گزارش آمده است که پاپ به دلیل تنگی در 
مجرای روده تحت عمل جراحی قرار می گیرد، طبق اظهارات او، پس 

از اتمام عمل، یک بیانیه منتشر می شود، این اولین بار است که پاپ 
فرانسیس از زمان انتخابش در سال ۲۰۱۳ وارد بیمارستان می شود.

گلو درد و آبریزش بینی علائم شایع نوع جدید کرونا!
رئیس مرکز بهداشت شرق اهواز گفت: گلودرد و آبریزش بینی علائم شایع نوع 

جدید ویروس کرونا هستند و در روزهای اخیر بیشتر مردم با این علائم 
به مراکز مراجعه می کنند، میزان مراجعه به مراکز با شیب ملایمی در 

حال افزایش است و اگر پروتکل های بهداشتی در بین مردم کم شود 
قطعا تعداد شهرهای قرمز استان افزایش می یابد.

رای استیناف صادر شد؛ شکایت سایپا رد شد
حدود یکماه قبل بود که کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال با رسیدگی به 

پرونده شکایت سایپا از پیکان به خاطر استفاده از شش بازیکن تعویضی 
در جریان مسابقه دو تیم حکم 3 بر صفر را صادر کرد، در نهایت 

استیناف حکم خود را در این خصوص صادر و ضمن رد شکایت 
باشگاه سایپا نتیجه بازی را به همان پیروزی پیکان برگرداند.

دردسر جدید برای مدافع استقلال
چند وقت پیش بود که محمدحسین مرادمند به خاطر یکی از چک هایی که 

بابت صدور رضایتنامه اش به باشگاه شهرخودرو داده بود، به مشکل بزرگی 
خورد، حالا اما چک دوم مرادمند نزدیک است و احتمالا در آینده شاهد 

دردسر دوباره برای این بازیکن خواهیم بود، سرپرست استقلال در این 
خصوص گفته است: »مرادمند هنوز مشکل دارد.


